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Twee belangrijke items die deze maand ter besluitvorming voorliggen in de Tweede Kamer. 
 
Helma Neppérus heeft haar licht laten schijnen op de Voorjaarsnota.  In een extra Nieuwsflits 
gaat ze in op de gevolgen voor senioren. Het is heel goed dat de AOW toch de komende jaren 
weer gewoon gaat meestijgen met het minimumloon. Buitengewoon jammer is het dat een 
aantal posten die gebruikt worden voor de dekking vooral senioren en oudere ondernemers 
raken. Bijvoorbeeld het laten vervallen van de regeling Inkomensondersteuning AOW en de 
fiscale oudedagsreserve, de fiscale regeling die het voor ondernemers mogelijk maakt een 
pensioen op te bouwen. De mogelijkheid van opbouw wordt gestopt, de afbouw van de 
opgebouwde reserve mag straks heel geleidelijk. Zie ook onze speciale editie van de 
Nieuwsflits. In het gesprek met onze woordvoerder Pensioenen/AOW in de Tweede Kamer 
Bart Smals, hebben we tijdens ons gesprek op 23 mei (zie verder in deze Nieuwsflits) deze zorg 
ook gedeeld. 
 
Over het onderwerp Pensioenen zijn we de afgelopen maanden via expertsessies zeer 
regelmatig met elkaar in gesprek gegaan en onlangs nodigde Bart Smals ons uit in de 
fractiekamer om nog een laatste keer met elkaar de inzichten te delen. Er zijn veel vragen en 
antwoorden gewisseld, maar het gaat hier dan ook om een enorm grote stelselwijziging die 
iedereen aangaat. Wij kunnen niet in de toekomst kijken en dat maakt ons onzeker, “is het 
goed, gaat het goed, wat gaat het voor mij betekenen, wie zit er voor mij aan tafel, bij wie kan 
ik mijn zorgen/bezwaren kwijt?”. Wij hebben ons als Netwerk maximaal ingespannen (en 
blijven dat doen) voor een goed resultaat.  
 
Natuurlijk raakt het alle generaties, alleen wij senioren hebben niet meer de jaren om het 
tekort, dat ontstaan is wegens het o.a. niet indexeren van de pensioenen, in te lopen. Een 
voordeel dat de jongere generatie wel heeft. Met het fundament dat de senioren jarenlang 
onder de huidige samenleving hebben gelegd, mag en moet hier daarom wel rekening mee 
worden gehouden. 
 
 

 

Minie Walma-Schreur 

 

 
De Voorjaarsnota en de Wet 
Toekomst Pensioenen 
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Bijzondere tijden 
 

Het zijn bijzondere weken met nog steeds de 

oorlogsellende in Oekraine, het leven dat duurder wordt 

maar ook met het voortel tot verhoging van de AOW. De 

ellende in Oekraïne staat wat mij betreft voorop, zo een 

Rusland dat er binnenvalt om de baas te willen zijn. 

Gevolg mensen die uit Oekraine vluchten en voor een 

deel ook naar Nederland. Hier vangen veel gemeenten de vluchtelingen goed op en er wordt 

ook gekeken naar mogelijkheden van werk, maar onderwijs en zorg zijn ook gelet op de taal, 

lastig. Zelf maak ik regelmatig wat over op giro 555 en dat ga ik morgen opnieuw doen. En 

hoe dit verder gaat, dat is eigenlijk niet te voorspellen. En dat zorgt voor onduidelijkheid , 

ook wat betreft de financiële gevolgen zoals bij voorbeeld inzet van militairen. En de energie 

wordt er duurder door, want willen we gas uit Rusland? 

En dan is er voorjaarsnota. Ik heb er apart een stuk over geschreven en dat is door Minie en 

Franca aan U  gezonden.  Goed idee en ik heb er met plezier aan gewerkt, al kostte het mij  

in het weekeinde  tijd. Het alsnog verhogen van de AOW valt goed, als ik de reacties zo zie. 

Daar heeft het bestuur van ons netwerk zich dus terecht en met succes laten horen. We zijn 

als netwerk half mei op bezoek geweest bij Bart Smals onze woordvoerder pensioenen in de 

Tweede Kamer. Goed dat zo een bezoek kan plaatsvinden. Bart stond open voor onze vragen 

en gaf ook goede antwoorden. Het was voor mij de tweede keer in het tijdelijke gebouw van 

de Kamer. Het is een goed gebouw, maar wat kaal en als ambtenaar heb ik er heel wat af 

gediscussieerd met de ambtenaren van Buitenlandse Zaken.  

En dan denk ik toch ook regelmatig aan onze premier Mark Rutte, Eerste het corona-

gebeuren, dan de oorlog in Oekraïne en dat moet ons land ook verder toch bestuurd 

worden. Ik geef het je te doen, dus Mark zet hem om op. 

 

 

 

 

Helma Neppérus 
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In gesprek met Bart Smals 
 
Op 22 mei ging Bart Smals, onze woordvoerder pensioenen in de Tweede kamer, in gesprek 
met een groep leden van ons netwerk. Bart ontving ons met veel egards en liet ons ook wat 
van de nieuwe tijdelijke huisvesting van de Tweede kamer zien. Zie voor het verslag de 
bijlage bij deze nieuwsflits. 
 
 
 
 
 

 

Foto’s : bezoek fractiekamer VVD gebouw Tweede Kamer 
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Een Leven Lang Leren is een duurzame investering in 

werk- en levensgeluk! 

Mathilde Stam, directeur-bestuurder van Welzijn Ermelo, bijna oud-directeur van het Anton 

Pieck Museum, Member Dialoog Nederland en Advisor South Africa in Dialogue (SAID), vindt 

een leven lang leren een must voor een gezonde samenleving. 

Naast mijn banen ben ik al enige jaren actief met doceren en vanaf augustus aan de 

Universiteit voor Leven lang Leren (U3L) in Zwolle. Mensen als Paul de Blot, Bisschop Tutu en 

Mandela zijn voorbeelden voor mij. Allemaal mensen die nooit gestopt zijn om hun kennis 

en wijsheid door te geven en daarbij zelf ook fit en actief bleven. Mijn vader, die op zijn 88e 

jaar nog steeds boeken schrijft, voorzitter is van de Cornelis Dopper Stichting en op zijn 

vakgebied (klassieke muziek) actief is. Mijn moeder die na haar lessen aan de 

Volksuniversiteit nog steeds op haar 82e jaar privé yoga lessen geeft aan mensen in haar 

buurt. 

 

Foto : Mathilde Stam 

We houden onze hersenen fit met blijven leren. Daarbij gaat het om meer dan kennis 

vergroten. We ontwikkelen nieuwe inzichten en vaardigheden. Leren kan uiteraard op elk 

gebied. Regelmatig ontmoet ik mensen om me heen met een schat aan kennis, die ze ook 

graag door willen geven aan anderen. Dit kan door langer mee te blijven doen aan de 

arbeidsmarkt, cursussen of door vrijwilligerswerk. Nieuwe dingen doen en ontdekken. 
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Onderzoek benadrukt dat wanneer je ouder wordt, je actief met je lichaam en geest bezig 

moet blijven. 

Voor mij is een leven lang leren niet alleen gekoppeld aan een studie of opleiding, maar ook 

aan het delen van levenservaringen. Bij U3L kan ik mijn passie en ervaringen heel goed kwijt 

door de lessen uit mijn eigen leven en achtergrond over te brengen aan anderen. Mijn land, 

Zuid-Afrika waar ik ben geboren en opgegroeid, brengt vandaag de dag interessante 

samenlevingsvraagstukken met zich mee. Wat kunnen we leren van Zuid-Afrika, het land dat 

worstelt met het verleden van apartheid en streeft naar eenheid in diversiteit. Wat kunnen 

we leren van de Afrikaanse wijsheid en de Dialoog? Kunnen we dit vertalen naar onze 

multiculturele omgeving, naar onze eigen vraagstukken rondom de organisatie daarvan? En 

wat geeft dat voor kansen? Heel erg fijn om nu in deze fase van mijn leven en net 60 jaar, 

samen met anderen op zoek te gaan naar meer verbinding in onze samenleving. Een echte 

uitdaging, want we hebben elkaar hard nodig.  

Maar wat is daarin je eerste stap als je geen sociaal netwerk hebt, eenzaam bent? De visie 

van mijn huidige organisatie Welzijn Ermelo “Iedereen doet mee” past uitstekend hierbij. 

Soms is er extra ondersteuning nodig voor mensen die tussen wal en schip vallen, een 

partner hebben verloren of slecht ter been zijn. Ik noem even ons project AutoMaatje. Met 

35 vrijwilligers, runnen ze met enthousiasme en plezier een vervoersdienst voor (kwetsbare) 

senioren en ouderen, waarbij ze ouderen persoonlijk tegemoet komen in contact en 

bewegingsvrijheid. Dat voorkomt vereenzaming. Onze twee wijkcentra trekken dagelijks 

honderden bezoekers. Ontmoeting en dialoog, beweging en een gezamenlijke activiteit 

uitoefenen, een plek waar jij ertoe doet.   

Ook ben ik een groot voorstander van een stevige samenwerking met ondernemers, kerken 

en cultuur. De professionele zorg zou zonder die samenwerking onbetaalbaar worden en op 

inhoud verarmen. Informele netwerken en vrijwilligersacademies moeten gekoesterd 

worden. We beseffen soms te weinig hoeveel (levens)ervaring we al in huis hebben, wat we 

er samen mee kunnen doen en wat we daar zelf nog uit kunnen halen. De samenleving om 

ons heen snakt naar leren, verbinding, ontmoeting, een stukje respect, geborgenheid en 

gezelligheid. En dat verschil kan ook jij helpen maken! 

Meer informatie over mijn lezing Ubuntu, ik ben, omdat wij zijn, is te vinden op Geschiedenis 

/ U3L – Universiteit Leven Lang Leren of www.u3l.nl 

  

http://www.u3l.nl/
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Op de agenda! 15 juni Voorne aan zee 

 

Uitnodiging 

Antoinette Laan in gesprek met senioren 

Woensdag 15 juni wordt in het ’t Dijckhuis in Vierpolders een bijeenkomst georganiseerd 

voor de senioren in de gemeenten Hellevoetsluis, Westvoorne en Brielle. De bijeenkomst is 

voor iedereen toegankelijk die meer willen weten over onderwerpen als huisvesting, zorg, 

pensioenen en teruglopende inkomsten voor ouderen. Antoinette Laan komt samen met 

Tweede kamerlid Bart Smals om in gesprek te gaan met de inwoners van de nieuwe 

gemeente Voorne aan Zee. Op 15 juni gaan zij in gesprek over vier belangrijke onderwerpen 

die voor senioren van belang zijn. Zo gaat het over betaalbare woningen en verschillende 

woonvormen voor de doelgroep ouderen. Een ander onderwerp is hoe de nieuwe gemeente 

Voorne aan Zee op een efficiënte manier de ouderenzorg zou kunnen regelen en wat 

verstaan we daaronder. Met beiden Tweede Kamerleden gaan we in gesprek over 

pensioenen en hoeveel invloed het kabinet heeft op de pensioenfondsen. Tenslotte  wordt 

het mogelijke loskoppeling van de AOW en de teruglopende koopkracht voor ouderen 

besproken. Het netwerk Senioren in de Samenleving van de organiseert deze avond en 

ontvangt u met een kopje koffie en hopen dat u goed geïnformeerd huiswaarts gaat. De 

avond start om 20.00 uur (inloop vanaf 19.30uur) en duurt tot 21.30 uur waarna nog even 

nagepraat kan worden onder het genot van een drankje, aanmelden is gewenst op 

secretaris@vvdvoorneaanzee.nl Kom naar deze avond, met of zonder partner, het beloofd 

een interessante avond te worden, want wij maken ons graag sterk voor de senioren in onze 

gemeente. 

Senioren in de Samenleving VVD Voorne aan Zee. 

  

Schrijf alvast in uw agenda!  

Het tn Senioren in de Samenleving organiseert op 14 oktober in het 

Provinciehuis te Lelystad een dag voor haar leden en genodigden. We stellen 

een mooi programma voor u samen.  

mailto:secretaris@vvdvoorneaanzee.nl
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Hierover later meer! 

Hoe worden we onafhankelijker van Russisch gas? 
Door Pieter Hoek 

 
Op 31 mei was er, aan de hand van een ‘position paper’ 
opgesteld door de Thematische netwerken Liberaal Groen en 
Economische Zaken en Innovatie, een discussie met onze 
Kamerleden Silvio Erkens en Jeroen van Wijngaarden en 
Europarlementariër Bart Groothuis over de mogelijkheden om 
Nederland en Europa onafhankelijker te maken van Russisch 
gas. Russisch gas is een belangrijke inkomstenstroom voor 
Poetin en helpt zijn oorlog in de Oekraïense te financieren. 
 
Aangezien Rusland recent de gaskraan naar Nederland heeft 
dichtgedraaid, een actueel onderwerp. Het voorstel is om de 
Nederlandse kolencentrales, die nu maximaal 35% van hun 
capaciteit mogen produceren, weer vol te laten draaien zodat er 
minder gas wordt verstookt.  

Op deze manier kan al 75% van het Russische gas worden vervangen. 
Twee vragen die aan de orde kwamen: wat betekent dit voor het milieu en voor onze 
portemonnee? 
Voor het milieu is kolenstroom niet slechter dan stroom opgewekt met uit Rusland of 
Amerika geïmporteerd gas. Dit komt omdat er in deze landen veel aardgaslekkages zijn en 
gelekt aardgas is 86 keer slechter voor het milieu dan CO2. Het wordt tijd dat de 
milieurapportages hier rekening mee gaan houden zodat het eerlijke verhaal wordt verteld. 
 
Voor onze portemonnee is kolenstroom zelfs beter omdat wij nu een vergoeding aan 
kolencentrales moeten betalen omdat ze niet voluit mogen draaien. Het kabinet heeft 
hiervoor 1,5 miljard Euro gereserveerd en dat geld kunnen we besparen. Met kolenstroom 
kan ook de stijging van de energierekening en de elektriciteitsprijs worden beteugeld. 
 
Om heel Europa op korte termijn onafhankelijk van Russisch gas te maken zal veel 
ingrijpender maatregelen vragen. In dat geval zal de productie van Groningengas 
waarschijnlijk ook weer moeten worden opgevoerd. Dit is een zeer gevoelig onderwerp 
omdat de Nederlandse overheid het vertrouwen van de Groningers heeft verspeeld. Toch 
moeten we hier nu al serieus over nadenken. We hopen dat het geld dat dan met 
Groningengas wordt verdiend wel ten goede zal komen aan de Groningers. 
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Is werken in de zorg een roeping 

of…..? 

 

Een bijdrage van  

Ria Leliveld 

Fractievoorzitter VVD Lochem 

 

 

Een vraag die verschillende antwoorden heeft. Zorg bieden aan je medemens is al een 

eeuwenlange gewoonte. In de vroege culturen werd verzorging van zieken door naasten 

gedaan. Ook in het Nederland van de 18de eeuw vond  verpleging voornamelijk thuis plaats 

door familie, buren of religieuze zusters. Pas in 1878 startte de eerste opleiding 

verpleegkunde.  

Het geven van zorg is hiermee een zaak van het hart geworden. Want zorgen doe je vanuit 

de liefde voor de medemens. En daarmee per definitie  onbaatzuchtig. 

In veel visies van zorgorganisaties is dit terug te zien als ‘toewijding, liefdevol, met hart en 

ziel, gepassioneerd, ondersteuning vanuit ons hart…’.  

Ook medewerkers in de zorg zelf geven vaak aan dat ze een beroep in de zorg gekozen 

hebben vanuit hart voor de medemens. En gelukkig maar, want betrokken zijn bij wat je 

doet, is een krachtige bron voor jezelf en voor anderen.  

Aan de andere kant hoeft betrokkenheid niet voorbehouden te zijn aan medewerkers in de 

zorg. Want ik neem aan dat ook een ingenieur, schilder of accountant is betrokken is bij wat 

hij of zij doet en daar met hart en ziel voor gaat. Maar bij  organisaties in deze sectoren lees 

ik de woorden ‘innovatie, hoge kwaliteit, vakteam, waarde creëren’.  

En daar schuurt het. Want zorg en welzijn is ook een vak. Een vak waar je een gedegen 

opleiding van 4 jaar of langer voor doet, een examen aflegt. Om daarna waarde toe te 

voegen aan kwaliteit van leven en zorg en daarin te innoveren. Met alleen ‘roeping’ doen we 

de zorg tekort.   

Het schuurt ook met de huidige visie op zorg en welzijn. Bijvoorbeeld het streven om 

ouderen zo lang mogelijk in de thuisomgeving te ondersteunen. Met het huidige tekort aan 

zorgprofessionals is dat een uitdaging. Daarom wordt de komende jaren door (lokale) 

overheid en zorgorganisaties sterker ingezet op informele zorg. Zorg door naasten en buren. 

Met het risico dat de vakdeskundigheid van de zorgprofessional aan waarde inlevert. Want 

waar stopt informele zorg en begint professionele zorg? Terug naar toen?  
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Een gemakkelijke en snelle oplossing is er niet. Het zal nog vele gesprekken vragen tussen de 

verschillende partijen: ouderen, mantelzorgers, overheid, werkgevers en 

beroepsorganisaties. Vanuit betrokkenheid en deskundigheid. Dan spreekt het hart voor 

zich.    
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De SESAM Academie: participerende ouderen 
 
Een bijdrage van Rob de Vries 
 
Het idee kwam uit Amerika. De gedachte was dat het jammer zou zijn wanneer de 
ervaring van ouderen verloren zou gaan als zij stoppen met werken. Daarom 
stimuleerden o.a. het Ministerie van VWS, de Rabobank Nederland, de Taskforce 
Ouderen en Arbeid en het VSBfonds het project dat leidde tot de oprichting van de 
SESAM Academie.  
 
SESAM-adviseurs zijn gepensioneerde ouderen, die als vrijwilliger andere vrijwilligers-
organisaties adviseren. Dus: een voedselbank die zich afvraagt hoe ze hun organisatie 
kunnen versterken. Of een koor dat moeite heeft om nieuwe leden te vinden. 
Buurtverenigingen die geen idee hebben hoe ze aan een goede financiering moeten 
komen. Culturele organisaties die het moeilijk hebben. Vluchtelingenopvang… Zomaar 
wat voorbeelden waar SESAM-adviseurs de helpende hand kunnen bieden.  
Sesam-adviseurs kunnen ook door middel van gerichte trainingen bijvoorbeeld 
besturen helpen effectiever te worden. Of andere trainingen waaraan behoefte is, 
verzorgen.  
De adviseurs doen dat niet als alwetende professionals, maar als meedenkende vriend. 
Er is altijd sprake van maatwerk. 
 
Zelf ben ik al weer een aantal jaren een van die adviseurs. Wat mijn mooiste project 
was? Een jongerenproject in Den Haag. Een aantal bevlogen jongerenwerkers had heel 
goede ideeën om met randjongeren te gaan werken. Daarmee waren ze heel succesvol. 

Maar toen hun omzet boven de 1,5 
miljoen kwam gingen de gemeente en 
andere financiers eisen stellen aan de 
organisatie. Een van die financiers 
bracht ze in contact met de SESAM-
academie. Mij werd gevraagd om dit 
project te gaan draaien. Daar had ik wel 
aarzeling bij: wat weet ik nou van 
jongerenwerk? Maar toen er eenmaal 
contact gelegd was, bleek dat zij van 
organisatie-opbouw net zo weinig 
verstand hadden als ik van 

jongerenwerk. We konden elkaar heel goed aanvullen. Zó, met respect voor elkaars 
professionaliteit, hebben we de organisatie samen opgebouwd.  
 
De SESAM-organisatie helpt ook bij het opzetten van een beleid voor interne 
omgangsvormen. Organisaties kunnen er terecht voor een vertrouwenspersoon. 
Kortom, ervaring van mensen die organisatorische kennis en advieservaring hebben, ligt 
voor het oprapen. 
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De SESAM-academie is een landelijke organisatie, waarbij zo’n 80 adviseurs zijn 
aangesloten. De organisatie is van alle markten thuis, omdat er altijd wel een adviseur is 
die beschikt over de gevraagde kennis. Vrijwilligersorganisaties betalen uitsluitend voor 
de overhead: € 85 per dagdeel. Vaak is voor deze kosten externe financiering 
beschikbaar. In 2021 zijn er zo’n kleine 1500 dagdelen voor advies gedraaid. 
 
Voor ouderen is het leuk werk. Je houdt een band met verschillende sectoren in de 
maatschappij, ook nadat je je professionele leven hebt afgerond. Hoewel… ik heb nog 
dagelijks het gevoel dat ik hier als professional actief kan zijn! 
 
Voor verdere informatie: zie ook www.sesamacademie.nl 
 

 

 

 

  

http://www.sesamacademie.nl/
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Recept: eiwitrijke smoothie 

Om je op weg te helpen met eiwitrijke voeding, deelt Maurice Saive, chef-kok in 
Máxima MC, een recept voor een eiwitrijke smoothie. 

Ingrediënten voor 1 smoothie 
• 125 gram aardbeien (diepvries of vers)  

• 60 gram verse jus d’orange 

• 60 gram magere yoghurt 

• 12 gram eiwitpoeder (te koop bij de drogist of online) 

 
Werkwijze 

• Doe de aardbeien, de verse jus d’orange en de yoghurt in een blender en maal 

het tot een gladde smoothie. Je kunt hiervoor ook een staafmixer gebruiken. 

• Voeg het eiwitpoeder toe en mix dit door de smoothie 

• Schenk de smoothie in een mooi glas. 

Tip: Vervang de aardbeien eens door bosvruchten, mango, banaan of een combinatie 
hiervan. 

Bron: Maxima MC, Ouderengeneeskunde 
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Deze nieuwsflits is afkomstig van: tnseniorenindesamenleving@gmail.com 

 

 

 

 

Reacties welkom! 
 

Indien u naar aanleiding van een artikel een vraag of opmerking heeft, stuur dan een 
Email naar tnSeniorenindeSamenleving@gmail.com. Wij sturen uw bericht door of 
zorgen dat u een reactie krijgt. Omwille van privacy redenen nemen wij bij voorkeur 
geen privé Emailadressen op in onze nieuwsbrieven of andere correspondentie.  

 

 

 

 

Bestuur TN SiS 
 

Minie Walma-Schreur : Voorzitter 
Franca Kerstens : Secretaris 

George Bolmers : leden en Coördinatoren  
Jordi Vicario : PR, Online Communicatie en Socials  

 
 

mailto:tnSeniorenindeSamenleving@gmail.com

